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          Данная работа посвящена исследованию и моделированию процесса эвакуации при пожарах на объектах с массовым пребыванием людей. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. анализ пожаров в зданиях с массовым пребыванием людей; анализ нормативных требований по обеспечению безопасности людей при пожарах в зданиях с массовым пребыванием людей; 2. исследование методов и моделей движения людских потоков; 3. разработка имитационной модель эвакуации при пожаре на объекте торгово-развлекательного центра «МЕГА» в Anylogic; 4. исследование имитационной модели эвакуации людей при пожаре на объекте торгово-развлекательного центра «МЕГА». Работа проведена на базе торгово-развлекательного центра «МЕГА», где был взять план здания. Имитационное моделирование производилось с помощью программного обеспечение AnyLogic оснащенного базами данных необходимых для моделирование людских потоков и воссоздания различных сценариев пожара. В результате было произведено исследование имитационной модели при пожаре в торгово-развлекательном центре «МЕГА». Проведена оценка времени эвакуации людей из центра в случае пожара для различных сценариев. Разработана имитационная модель эвакуации при пожаре торгово- развлекательного центра «МЕГА».
        

        
          This work is devoted to the study and modeling of the evacuation process in case of fires at objects with a mass presence of people. Tasks that were solved during the study: 1. analysis of fires in buildings with a massive stay of people; analysis of regulatory requirements for ensuring the safety of people during fires in buildings with a massive stay of people; 2. The study of methods and models of the movement of human flows; 3. Development of a simulation model of fire evacuation at the MEGA shopping and entertainment center in Anylogic; 4. study of a simulation model of evacuation of people in case of fire at the object of the shopping and entertainment center "MEGA". The work was carried out on the basis of the MEGA shopping and entertainment center, where the plan of the building was taken. Simulation was performed using AnyLogic software equipped with the databases necessary for modeling human flows and reconstructing various fire scenarios. As a result, a study was carried out of the simulation model in a fire at the MEGA shopping and entertainment center. An estimate of the time of evacuation of people from the center in the event of a fire for various scenarios was carried out. A simulation model of fire evacuation of the MEGA shopping and entertainment center has been developed.
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